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-------------------------------------------------------------------------- 
Sbor pro  občanské  záležitosti při  Ob. úřadu  v  Habarticích (SPOZ) přeje 

všem, kteří budou v těchto měsících slavit svá jubilea vše nejlepší, hodně 

zdravíčka, šťastných a klidných dnů do dalších let. V LEDNU bude těchto 

oslavenců „plných“ 46. „Nejzralejšími“ oslavenci měsíce jsou hned tři naši 

občané s  úctyhodnými 82. narozeninami pan Josef Šíp, paní Marie Růžičková a 

paní Božena Sedláčková. Nejmladší oslavenec měsíce je Tomáš Přenosil, který si 

sfoukl tři svíčky na svém  dortu….   Kulatiny  a  významná  jubilea  dále  pak 

slaví (slavil) … až …50 let pan Pavel Kolarovič, 45 let paní Monika Švandrlíková, kulatých 40 let jistě 

oslaví pan Petr Beran a 35 let  paní Naďa Beranová , půlkulatých 25 let  … František Huňka a 

František Svitek , krásných 10 let má Jan Přenosil a půlkulatých 5 let jistě oslaví Alex Tichý.           

V ÚNORU bude „pouze“ 36 oslavenců. „Nejzralejší“ oslavenec měsíce je paní Lidmila Augustová 

s úctyhodnými a kulatými 80 lety a nejmladší oslavenec měsíce bude Natálie Přenosilová , která si 

sfoukne jednu svíčku na svém dortu. Dalšími oslavenci budou paní Zdeňka Boučková se 75 lety , 

paní Daniela Vlková s 65 lety, kulatých 40 let  slaví  pan Michal  Provázek , 35 let  oslaví  pan  

Marián  Potoč, 33tku pan Daniel Černý , plnoletých 18 let Ondřej Šanda a 5 let oslaví Michal Ciorba.                                                                             

Všem ještě jednou vše nej,nej.  
    Pokud si nepřejete zveřejnění - prosíme - oznamte nám to  předem, děkujeme…     

 

Vážení spoluobčané, 

rád bych Vás tímto pozdravil a popřál Vám vše dobré do nového roku 2015 , 

hlavně hodně štěstí, zdraví a spokojenosti. Přeji Vám, aby se Vám v novém roce 

naplnily všechny Vaše sny a přání. Naší obci  a Vám, jejím obyvatelům, bych chtěl 

popřát, aby v novém roce vše dobře fungovalo. Společně pak věřme, že rok 2015 

bude ještě lepší, než byl rok minulý… Váš starosta Ing. Bc. Stanislav  Briestenský. 
 

INFORMACE   Obce, OÚ , výborů  ZO … 

 

Co  nás čeká v novém  roce  2015  ve  správě  obce : 
 

-  V prosinci   2014  byl  schválen  z á k l a d n í    rozpočet  obce  na rok 2015 ve  výši  příjmů a 

výdajů 6.953.100,-Kč......  Mimo  základní správy obce, škol, svícení  , topení, dodávek  elektrické 

energie, vody  a oprav  techniky obce + hasičů a  jiných  neodpustitelných  věcí,  počítá obec opět 

s příspěvky na  činnosti  spolků =  tělovýchovy -  hasičů -  sboru  pro občanské  záležitosti , příspěvky  

do  mikroregionu a  do  sdružení, v kterých  je  obec   zastoupena. Jsou v plánu  další opravy 

komunikací obce, obnovování  a  úpravy  příkopů a svodů povrchových  vod ke  snížení  rizik  při 

povodních. Žádat  se  bude  o  dotaci z Libereckého kraje  na  dokončení  rekonstrukce  obecního 

úřadu ( započatou v r. 2003) . V plánu  je   i  postupné  vybavování vnitřních  prostor . Zajistí  se  

další projektové  dokumentace  na  rekonstrukce  nebytových  prostor  na  malé  byty tak, abychom 

byli připraveni  na případné  dotace....  Společně   s dalšími  obcemi  vstupujeme   do  vypracování 

studie , která  nastíní opatření, jež  by  se měla  v budoucnu v naší obci  realizovat  =  proti  

povodním.  V plánu  jsou nákupy dalších  prvků na dětské hřiště a opravy již instalovaných zařízení a 

doplocení  areálu DH. V rámci  neustálého  demolování se bude muset  hřiště  zamykat. Pokusíme 

http://www.obechabartice.cz/


se vstoupit  do  dotací k realizací  víceúčelového hřiště  u  školy...  Drobných a jiných  plánů  je  

mnoho, nicméně pokud  chceme hospodařit ,  jako  dobří  hospodáři ,  tak budeme  opět    nejdříve 

realizovat  díla , na  které  nám  někdo  přidá  finance z dotací  či  grantů.   

- Rozpočet   roku  se   definitivně  upraví  v únoru  tohoto  roku, podle  žádostí a dalších 

potřebných akcí.   

 

-  V průběhu  jarních  měsíců  by se měl  doladit varovný  systém s novými  reproduktory ....  

ZDE POTŘEBUJEME  i Vaši pomoc  a   informace , jak a kde tyto reproduktory  fungují . Kde  je  

potřeba reproduktor jen  ztlumit   -  natočit - přidat  či  ubrat… V  rámci  lepší informovanosti ,   

budou pro  některé obyvatele , zařazené v krizových  plánech,  rozděleny i  domácí stanice. 

-   Do  letošního dubna bude  schválena nová  vyhláška  obce o  nakládání s odpady  , / my se ji 

budeme snažit  vytvořit do konce  února /,  která se   ze zákona  rozšíří v tříděném   odpadu 

s možností  ukládání  zeleného odpadu na místo k tomu  určené  , vč. dnů a časů.  Tady  bude  místem  

bývalá  skládka u lesa.  Budeme  muset nově místo  zabezpečit , protože  nám  někdo,  mezi 

vánočními svátky  ,  odcizil bránu a poničil oplocení . Částečně  se vyhláška  rozšíří i  ve vztahu  k 

možnému odevzdávání  kovů od  občanů.  Zároveň  Vás  informujeme , že    se v sousedních 

Pertolticích  u pana  Josefa  Reiniše  bude  otevírat   velká  sběrna  NA   VEŠKERÉ   odpady , vč. 

výkupů  železa, velkoobjemový  odpad a další komodity, což  přinese  další  ulehčení i nám  všem.  

 

-  V rámci  zvýšení  bezpečnosti  chceme  zahájit  jednání  se  sousedním Zawidówem  o  omezení  

provozu  přes  starý přechod  s tím, že  tento  bude moci  být  užíván  jen pro  pěší a kola. Především 

přes tento  přechod se  odváží  vše odcizené = ukradené a občas  si i  sousedé  pletou  přechod  se  

závodním okruhem.  V obci  budou  umísťovány a přemísťovány  fotopasti  a začneme  jednat  i o  

kamerovém systému . Vandalismus  se nesnižuje a tak si  musíme  pomáhat , jak to jde.  Z tohoto 

důvodu  se  omezí  noční  volný  pohyb  na  hřbitově, který se bude také  zamykat.  PŘI  TÉTO  

PŘÍLEŽITOSTI   si  Vás   dovolujeme opětovně požádat  o  nahlašování  všech  krádeží  a  

pohyb  podezřelých  osob. Hlavně na Policii ČR  tel. č. 158. Pokud   následně     jednáme  s Policií , 

Krajem  a jinými  , často   dostáváme odpověď,  že  je  trestná  činnost  v naší obci  průměrná    či  

podprůměrná  a  není  zde důvod  cokoli  měnit,  „  lidi  prý nic  nehlásí“.  Jsme tak  sami  proti  sobě.      

 

- Dobrovolní  HASIČI  ...Sdělujeme   veřejnosti , 

že  byl na Výroční valné  hromadě  SDH  dne  17. 

01. 2015   zvolen  nový  starosta  hasičů a  to  

Filip  D e m č á k   z čp.132  , kterému  přejeme  

hodně    úspěchů    do  jeho    odpovědné  funkce.  

Zároveň     upřímně  děkujeme    

odstoupivšímu  starostovi  SDH  panu  

Miroslavu  P o l á k o v í   za  jeho    

37letou,  dobrovolnou , obětavou   práci  

pro   hasiče a  občany  naší  obce.  Málokdo  

si  dokáže představit  co  to  bylo  i starostí. Dnes  

máme    sdružení, které  by  nám  mohl  kde kdo  

závidět . Máme  i  zásahovou jednotku  , která  je  

schopna  chránit  životy a  majetky.   Pokud  se  

novému  vedení  podaří  doladit  některé drobné  

nedostatky, které  nás  trápí a  přilákat  k práci 

hasičů hlavně děti a  mládež, budeme  blízko   

dokonalosti …   Potřebujeme   získat  novější  

hlavní  vozidlo ,  nicméně    u  toho starého , 

budeme  muset  zlepšit  údržbu, aby  nám  ještě  nějaký  čas   vydrželo. Bohužel podobná  starší  

vozidla  mají   skoro všichni „ dobráci“  v této  republice .                                                                                                              

– fk- 



O  Z  N  Á  M  E  N  Í       O B Č A N Ů M 

                        nezapomeňte , tak  jako každý rok platíte - platíme  obci … 

                        Poplatek  za  odvoz  odpadu    650 ,-Kč  za osobu  nebo rekreační  dům  na rok.                           

Roční poplatek za psa 60,-Kč  , druhý  a další  pes 100,- Kč.  

Poplatek za roční  pronájem pozemku od obce … 

platby dle smlouvy. Poplatek za pronájem hrobového místa …  

platby také  dle jednotlivých smluv. 

!!!!    Splatnost těchto   poplatků    -   do 31.03.2015    !!!! 

 
 

 

Letošní rok 2015 je rokem výročí … 70 let uběhlo od osvobození naší země a zároveň 70 let od 

plného „počeštění“ názvu naší obce  Habartice (do roku 1945 nesla název německý … Ebersdorf ).  

Píše pan Miroslav Horyna  Habartice čp. 123   

JAK  JSEM  SE  STAL   

 HABARTIČÁKEM  

Vše se vyvíjelo v rámci dějin. Můj otec byl po dobu protektorátu totálně nasazen  

nejdříve v Poldině  huti  na Kladně a později v textilní továrně ve Smržovce. Sotva skončila 

2. Světová válka, slavilo se vítězství (viz. foto z rodné obce Všeň u Turnova) už 

byl otec opět povolán do zbraně…Stal se 

vojákem 44. polního pluku v Turnově a už 18. 05. 

1945 byl s ostatními nasazen ve Frýdlantě. 

Velitelství bylo v hotelu Valdštejn a ubytovaní  

byli ve škole Rudá armáda (dnes Husovka). 

Jejich činnost spočívala v ostraze objektů  

jako byla továrna TOTEX , železniční tunel,  

elektrárna na Hartě a ve Vísce. Do sousední  

Poustky, kde byla továrna na cigarety si prý  

jezdili pro příděl cigaret , na který měli nárok. 

Pamatuji si, že mi tatínek, v souvislosti s touto  

lokalitou vyprávěl smutnou příhodu …z řad  

vojáků zde padl vojín Tchoř –při likvidaci pancéřové  

pěsti. Dnes má ve Višňové pomníček. V této době  

už platily dekrety pana prezidenta E. Beneše a  

vojákům bylo doporučeno, aby se dle možností  

zajímali o dosídlení pohraničí. A tak se můj otec  

dostal do Habartic, kde mu bylo doporučeno p.  

Jordánem – finančním respicientem a předsedou  

správní komise obce, truhlářství čp. 204 a obytný  

dům čp. 211. Tatínka tato nabídka velmi  

 

uspokojila a po vyřízení všech potřebných náležitosti , jsme se s celou rodinou 11. 08. 1945 do 

Habartic nastěhovali a stali se jejími občany. Moje babička z matčiny strany se narodila v Liberci, 

znala dobře Němce a maminku varovala „Mařeno, nestěhujte se do Habartic , Němci se vrátí a 

vyženou vás…“  Naštěstí se tak nestalo a v naší obci žije má rodina do dnes. Kromě mých studií na 

škole v Liberci, vojně a zaměstnání na povinnou umístěnku v Tesle Liberec v období 1955 až 1962 

jsem svůj dosavadní život prožil a stále prožívám v Habarticích.   –MH- 

    

   

 

 

 



TJ TATRAN  HABARTICE  pořádá v sobotu 24. 01. 2015  od 9,00 hodin v tělocvičně 
 

Startovné  za  hráče  50,-Kč. 
                                                                                     

Zápis  od 08,30  do 9,00 hod. 

 

 
 

Občerstvení  a odměny zajištěny, nezapomenout  sportovní obuv na přezutí   a                                                                                                                                                                        
dostatek chuti a elánu pro sport… 

Svoboda M. tel. 606 976  363 , email: jombes@seznam.cz 
 

   
Rok s rokem se sešel, čas masopustní nadešel …  zveme všechny – 
malý, velký, dědky, babky, tlustý i tenký  na 

 
                                                                                      
 

 

 
 

v naší obci  v  sobotu  14. 02. 2015  
(více na plakátech a webovkách obce začátkem února)  

 

A ještě …. TJ  TATRAN  HABARTICE   pořádá 

v sobotu 21. 02. 2015 od 9,00 hodin v tělocvičně 

 
 

Startovné za mužstvo ( 3 + 1 )   

200,- Kč                    
       

Zápis  od 08,30 do 9,00 hod. 
            Občerstvení a odměny zajištěny                                                                                                                                                             

                                                      

PŘIJĎTE  SI  S NÁMI  ZASPORTOVAT !!!                                                                                            
 

mailto:jombes@seznam.cz


Život v habartické  školičce …Od začátku školního roku se v naší škole pořád něco děje… 

ZÁŘÍ  - Navštívili jsme Výletní areál – PĚNČÍN -

výrobnu korálků, kozí farmu a výrobnu sýrů. Zúčastnili 

jsme se vzpomínkové akce u bývalé celnice. Celá škola 

se zapojila do projektu „Olympijský víceboj“.  

Pravidelně navštěvujeme Místní knihovnu.  Učíme se 

zdravému životnímu stylu v projektu „ Zdravá pětka“.    

 

 

ŘÍJEN – Pro 1. a 2. třídu jsme uspořádali spaní ve 

škole. Bylo to mnoho zážitků - příprava postýlek, 

večeře, hraní her, lampionový průvod, černá hodinka 

a pro zpestření nám pan Arnošt Beran a ost.modeláři 

zajistili ukázku modelů letadel v místní tělocvičně.  

Bylo to moc hezké a tímto moc děkujeme.  

LISTOPAD –  Naši sportovci vyhráli v Chrastavě 

okresní kolo ve florbale a postoupili do krajského 

kola. Děti ZŠ a MŠ byly oceněny za výsledky ve 

výtvarné soutěži „Podzimní skřítci“.  V projektu 

olympijský víceboj jsme získali sportovní pomůcky 

v hodnotě 5 000,- Kč.  

 

PROSINEC – Nejlepším sběračům  lesních plodů 

byly předány diplomy a drobné ceny.  Mezi 

nejaktivnější patřili O. Prousek, L. Želonková a L. 

Kaprasová. Všichni, kdo přispěli do společné 

pokladničky se účastnili výletu do Liberce, kde 

navštívili Babylon – lunapark. V krajském kole ve 

florbale naši školní sportovci skončili na 4. místě. l 

Do ZŠ a MŠ přišel Mikuláš, čert a anděl. Konalo se 

vánoční tvoření s maminkami. Připraveno bylo malé 

vánoční vystoupení pro babičky s prodejní 

výstavkou. Pan Petr Roubal uspořádal Vánoční 

florbalový turnaj, kterého se účastnila dvě družstva 

z naší školy a dvě družstva z Višňové. Závěr roku 

jsme oslavili velkou vánoční besídkou plnou soutěží, písniček, nechybělo ani rozdávání  dárečků.-JB-  


